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El president del grup parlamen-
tari demòcrata, Ladislau Baró, 
reconeix que la negociació en-
tre Govern i comuns sobre les 
competències “no s’ha comen-
çat bé”. Troba que el Govern 
ha pecat d’ingenuïtat “amb un 
exercici de bona fe” amb la reco-
llida d’informació i la vertebra-
ció d’un esquema competencial, 
sense tenir en compte que pri-
mer s’havia de tenir la negocia-
ció ben encarada des del punt de 
vista polític. 
���àȱ �����ę��ȱ ������ȱ �����ȱ

“d’una importància extraordi-
nària” perquè “parròquies i co-
muns estan molt arrelats a l’es-
tructura de l’Estat que dibuixa 
la Constitució”. Per tant, és de 
l’opinió que el debat s’ha d’enca-
rar “amb unes prevencions po-
�Ç������ȱ���������Ȅȱ�������ȱ���ę-
ances. Pel que fa a la possibilitat 
que es tanqui la negociació en 
aquesta legislatura, Baró no es 
mostra optimista, sinó realista, 
������ȱ ���ȱ �����¡ȱ �ę���Ǳȱ ȃ��ȱ
m’atreveixo a fer un pronòstic.” 

El president del grup demò-
�����ȱ ���������ȱ ���ȱ ��ȱ ę����ę�ȱ
de l’acord s’hauria de regir pel 
“sentiment d’unitat més gran, 
mantenint el principi d’autogo-
vern comunal, sense un estig-
��ȱ ���������£����Ȅǯȱ �ȱ ę�������ȱ

creu que “el títol d’estructura 
territorial de la Constitució és 
evolutiu”, és a dir, que “sense 
canviar la Constitució pots fer 
�����������ȱ ��ȱ �����ȱ �����ę��-
tiva l’esquema d’Estat quant a 
competències”.

Baró explica que “hi ha un fet 
històric i una realitat constituci-
onal que fa que aquesta negoci-
ació s’hagi d’encarar amb unes 
prevencions polítiques especi-
als”. Unes prevencions que han 
de passar, segons Baró, perquè 
“tothom se senti a gust” en la 
negociació. Si es crea aquest cli-
ma, Baró creu que “després no 
hi haurà problema” perquè “hi 
ha la consciència estesa que s’ha 
de fer un esforç per fer sosteni-
����ȱ ���ȱ ę������ȱ �ø�������ȱ ���ȱ
país”.

El president del grup demò-
crata no s’ha mostrat optimista, 
“sóc realista” diu, a l’hora de fer 
un pronòstic que la negociació 
entre Govern i comuns es pu-
���ȱ ������ȱ �������ȱ �����������Ǳȱ
“Tant de bo fos així.” Reconeix 
que “no s’ha començat bé”, tot i 
que hi ha hagut “un exercici de 
bona fe per part del Govern fent 
un gran esforç tècnic de recolli-
da d’informació i de vertebració 
d’un esquema competencial”. 

D’una banda considera que 
tal com es va fer la congelació 
de les transferències no convida 
els comuns a l’acord, ja que si no 
s’arriba a un consens i la refor-
ma no es fa, els comuns recupe-
�����ȱ�ȱę���ȱ�Ȃ��¢ȱ��ȱ����ȱ��ȱ���ȱ
transferències congelades. 

De l’altra, creu que el minis-
���ȱ ������ȱ ������¢���ȱ �ȱ ��ȱ ���ȱ
equip han fet “una gran feina 
des del punt de vista teòric, molt 
����ę�����ȱ �ȱ ���ȱ ���¥ȱ ���������ȱ
en els futurs acords”; però ha as-
segurat que s’ha actuat amb “la 
ingenuïtat de pensar que amb 
un esquema teòric i tècnic ben 
desenvolupat n’hi havia prou 
per començar la negociació ben 
encarada des del punt de vista 
polític”. Baró creu que “potser 
hauria estat preferible començar 
amb una fase més preliminar 
sense un model teòric sobre la 
taula”.  

Baró afirma que la negociació 
“no s’ha començat bé” 
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Ladislau Baró.

El conseller demòcrata troba que Riberaygua ha pecat d’ingenuïtat
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El president del grup parla-
mentari mixt, Jaume Bartu-
meu, ha criticat la resposta 
del Govern en relació amb la 
pregunta que havia fet sobre 
el compliment de la Llei de la 
�����àȱ �����Ç�����ȱ �ø�����ǯȱ ��-
����ȱ�ę�����ȱ����ȱ��ȱ���������ȱ
general de Socialdemocràcia i 
Progrés (SDP) en un comuni-
cat, el que ha tramès el Govern 
no és una resposta concreta a 
la pregunta formulada, sinó 
“una mena de catàleg de bones 
intencions que no aporta cap 
informació rellevant”. 

Bartumeu troba per una 
banda que no s’estan complint 
els terminis del pla estadístic 
2014-2017 i, per una altra, posa 
en dubte que s’estigui respec-
����ȱ ��ȱ ���ę�����������ȱ ��ȱ ���ȱ
dades en els estudis estadís-
tics. Segons el president del 
grup mixt, és una “maniobra 
de diversió” que el Govern 
“només hagi reconegut amb 
la boca petita el seu incompli-
ment i manifest endarreriment 
en l’elaboració del pla estadís-
���Ȅǯȱ ��������ȱ �ę���ȱ���ȱ ȃ��ȱ
Govern d’Antoni Martí ha en-
viat una mena de document 
funcionarial de catorze pàgi-
nes sense molestar-se a acom-
���¢��Ȭ��ȱ�Ȃ��ȱ�����ȱ�¡������ȱ
amb la informació més relle-

vant resumida”. El conseller 
�Ȃ���ȱ�����¢���ȱ����·ȱ���ȱȃ��ȱ
director del departament d’Es-
tadística intenta fer creure que 
està treballant en els terminis 
establerts, però no és així”. I és 
que, segons Bartumeu, el Go-
vern fa tard en l’aprovació del 
pla estadístic perquè “ha tin-
gut nou mesos per adaptar-se 
al que establia la llei i no ho 
ha fet”. El president del grup 
mixt critica que no es concretin 
les mesures que s’han adoptat 
per garantir la independència, 
el secret i la imparcialitat del 
�������ȱ �����Ç����ȱ �ȱ �ę���ȱ ���ȱ
“en els darrers mesos s’han ai-
xecat dubtes raonables de l’in-
compliment dels principis de 
puntualitat i d’oportunitat de 
l’activitat estadística”. 

Bartumeu constata que 
el Govern no compleix 
la llei d’estadística
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Jaume Bartumeu.
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La cònsol major i consellera de Social d’Andorra la Vella, Rosa 
������ǰȱ��ȱ���������ȱ����ȱ�����¢ȱ�ȱ��������ȱ������������ȱ���ȱ��-
partament de Social van visitar la padrina Àngela Espar el dia 
��ȱ��ȱ���������àȱ����ȱ����ȱŗŖŖȱ��¢�ǰȱ������ȱ��ȱ��������ȱ����ȱ��ȱ
corporació en un comunicat. Espar, usuària del Servei d’Aten-
��àȱ��������¥���ȱ��ȱ ��ȱ �������ȱ ��ȱ ���ȱ �������ȱ ������ȱ ��¢�ǰȱ ��ȱ
�����ȱ��ȱ����������àȱ��ȱ���ȱ����������ȱ�ȱ��ȱ���ȱ��ȱĚ���ǯȱ

Ferrer i Estany visiten una 
padrina centenària

AFC
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Vallnord va tancar ahir les va-
������ȱ��ȱ�����ȱ���ȱ��ȱ�����³ȱ
“positiu”, segons va indicar l’es-
tació en un comunicat, en què 
explica que durant la darrera 
setmana del 2013 es van regis-
trar 40.000 esquiadors i la prime-
��ȱ ���ȱ ŘŖŗŚȱ �Ȃ��ȱ �������ȱ ę��ȱ ���ȱ
45.000. Aquestes dades suposen 
un “lleuger increment” respecte 
��ȱ�����¡ȱ���Ç���ȱ��ȱ�Ȃ��¢ȱ������ǯȱ
��������ȱ�����¢���ȱ ���ȱ �����ȱ

condicions de la neu i l’obertu-
ra total de les instal·lacions com 
els principals motius d’aquests 
bons resultats assolits. 
��ȱ �ø����ȱ �����������ȱ ��-

rant la setmana de Reis han es-
tat les famílies però també els 

primers grups que han arribat a 
Vallnord. La majoria provinents 
�Ȃ�����¢�ȱ ���áǰȱ ���ȱ ��ȱ�����ǰȱ
s’ha notat un augment del turis-

ta francès, així com del mercat 
britànic i rus. Els dies de més 
�Ě�¸����ȱ���ȱ���ȱ�ħ���ǰȱŘȱ��ȱ��-
ner, i divendres, dia 3. 

Vallnord rep 45.000 esquiadors 
la primera setmana de l’any
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Esquiadors al sector d’Arcalís aquestes festes nadalenques.
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